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§ 1 
Genomgång av närvaro  
Ordförande Ewa Larsson (MP) förklarade sammanträdet öppnat. 
Nämnden ajournerade sig mellan klockan 18:05-19:54 för Öppet 
forum med allmänhetens frågestund och dagens tema, Tryggheten i 
Skarpnäck. Närvaron redovisas på sida 1. 
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§ 2 
Val av justerare och meddelande om tid för 
protokolljustering  

Beslut  
1. Vice ordförande Tina Kratz (V) utses att tillsammans med 

ordförande Ewa Larsson (MP) justera dagens protokoll. 
2. Protokollet ska justeras den 4 maj 2022. 
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§ 3 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden fastställer förslaget till dagordning med 

ändringen att § 30 och § 31, avseende överflytt av vårdnad 
till särskilt förordnad vårdnadshavare enligt 6 kap. 9 
föräldrabalken (FB) utgår. Numreringen i dagordningen 
ändras därmed i efterföljande ärenden. 
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§ 4 
Meddelande om protokolljustering  

Beslut  
1. Anmäls att stadsdelsnämndens protokoll från den 17 mars 

2022 justerades den 23 mars 2022. 
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§ 5 
Information från stadsdelsförvaltningen  
Stadsdelsdirektör Maria Laxvik informerade om att förvaltningen 
bjuder in till föräldraföreläsning den 19 maj i Kulturhuset om hur 
man kan stärka relationen till sin tonåring. Maria informerade även 
att förvaltningen den 22 maj kommer att delta på den biologiska 
mångfaldens dag vid utegymmet i Nackareservatet, samt att det 
under den gångna veckan tillkommit trygghetskameror på 
Skarpnäcksfältet, vid tunnelbanan och vid Skarpnäcks torg. 
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§ 6 
Nämndens frågor till förvaltningen  
Maria von Sydow (S) ställde frågor till förvaltningsledningen 
gällande planerade aktiviteter under sommaren, om Flatenbadet, 
status på bryggorna och hur planeringen ser ut gällande klippning 
av sjögräset vid badet. Fråga ställdes även huruvida det fanns någon 
prognos gällande antal sommarjobb och kolloplatser. Ewa Larsson 
(MP) ställde frågan om hur de blir med förlängningen av bryggan 
vid Sickla sjö. 
  
Stadsdelsdirektör Maria Laxvik informerade om att stadsdelen 
kommer att erbjuda ungefär 380 sommarjobb samt 50 feriejobb 
under höstlovet. Söktrycket har varit högt med cirka 965 
ansökningar, och förvaltningen har noggrant undersökt 
möjligheterna till arbeten i de olika verksamheterna. Gällande 
antalet platser och anmälda till kolloverksamheten bad Maria 
Laxvik om att få återkomma. Maria informerade vidare gällande 
Flatenbadet att islossningen i år gått mycket hårt åt bryggorna, men 
att enligt preliminära uppgifter från entreprenörer kan tillfälliga 
åtgärder vidtas så att bryggorna kan användas under 
sommarsäsongen, och att större åtgärder behövs för att de ska hålla i 
längden. Gällande frågan om sjögräsklippning kommer detta att ske 
två gånger under säsongen. Angående solbryggan Lilla Sickla 
meddelade Maria Laxvik att tillståndet för vattenverksamhet kom 
sista veckan i mars men från och med 1 april tom 31 augusti får 
inga åtgärder ske på grund av att det nu råder häckningsperiod. 
Arbetet kommer att genomföras så fort det är möjligt i september. 
Gällande frågan om sommaraktiviteter informerade Maria Laxvik 
att program planeras i Skarpaby parklek, Brödkavelns parklek och 
Kulturhuset. Fritidsgårdarnas program är inte färdiga än. 
Sommarkollo för tjejer planeras, utbudet liknar utbudet tidigare 
somrar men planeringen är inte helt klar. 
  
Tina Kratz (V) ställde frågan gällande status kring Bagishuset då 
det uppmärksammats att detta varit stängt. Tina frågade även om de 
fanns några besked gällande sopsug på Skarpnäcksfältet. 
Avdelningschef Johanna Hult meddelade att Bagishuset varit stängt 
några dagar på grund av dålig lukt men att det nu är öppet igen. 
Maria Laxvik meddelade att hon inte hade någon information 
gällande frågan om sopsug. 
  
Maria von Sydow (S) frågade när plaskdammarna i parlekarna 
kommer att öppnas, detta mot bakgrund av att folk ansett att de 
under föregående år öppnats för sent. Maria von Sydow önskade 
även information gällande Nytorpsbadet. Maria Laxvik meddelade 
att hon inte fått någon information från idrottsförvaltningen 
gällande Nytorpsbadet, men att plaskdammarna kommer att öppna 
två veckor tidigare än vad de gjort föregående år. 
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§ 7 
Underlag för budget 2023 med inriktning 2024 och 2025  
SKA 2022/110 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

förslag till underlag för budget 2023 med inriktning för 2024 
och 2025, och överlämnar det till kommunstyrelsen för 
fortsatt beredning. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I Underlag för budget 2023 med inriktning 2024 och 2025 ska 
nämnden beskriva de kommande årens utveckling samt 
konsekvenserna för staden. Där redogörs för nämndens strategiska 
satsningar som ska bidra till att kommunfullmäktiges inriktningsmål 
för den kommande treårsperioden nås. Stadsdelsförvaltningen hade 
redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2022-03-16. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. Tina Kratz m.fl. (V) yrkar bifall till 
Vänsterpartiets förslag till beslut. Monica Lövström m.fl. (S) yrkar 
bifall till Socialdemokraternas förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns tre förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag,  Vänsterpartiets förslag 
och Socialdemokraternas förslag. Ordförande ställer förslagen mot 
varandra och finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Tina Kratz (m.fl.) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget 
förslag till beslut enligt följande: 
  
        - Att i huvudsak godkänna förvaltningens förslag till beslut 
         - Samt därutöver anföra: 
  

Gemensamt ägd välfärd i hela staden 
Vi i Vänsterpartiet vill ta tillbaka kontrollen över välfärden – 
det kan inte vänta längre. Vi tycker att det inte ska finnas 
några vinstintressen i välfärden, den är inte till för att företag 
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ska tjäna stora pengar på våra gemensamma skatter. Trots det 
har högerstyret i Stockholms stad fortsatt sälja ut våra 
gemensamma tillgångar och skapat en mer ojämlik stad. 
  
Vi säger nej till alla krav på så kallade effektiviseringar i 
stadsdelsnämndernas verksamheter, det är inget annat än 
nedskärningar som leder till försämrad kvalitet. Mycket av 
stadsdelsnämndernas verksamhet finansieras av sökbara 
medel vilket gör det svårt för förvaltningarna att planera på 
lång sikt. Därför måste verksamheterna få en generös, 
långsiktig finansiering utan besparingskrav. 
  
Äldreomsorgen behöver en återstart 
Äldreomsorgen blev som alla vet särskilt hårt drabbad under 
pandemin och det finns stora upparbetade behov som behöver 
mötas de kommande åren. Samtidigt har medarbetarna fått 
arbeta hårt under lång tid och med dåliga förutsättningar. 
Sjukskrivningstalen är fortsatt höga. Majoriteten har gjort 
stora nedskärningar på beställarsidan av hemtjänsten vilket 
resulterat i jäkt och minskad kvalitet för vårdtagare och 
personal. Minutstyrningen har fått fortsätta. Vänsterpartiet 
vill stoppa minutstyrningen av hemtjänsten och anorektiska 
schablontider och satsa på generösa ramtider i stället för 
tidsjakt. Vänsterpartiet vill även öka utbildningskraven, 
andelen fasta anställningar och minska timanställda i 
äldreomsorgen. Stockholmarna blir allt äldre och behoven av 
vård och omsorg blir mer komplexa, därför behöver staden 
satsa på kontinuerlig kompetensutveckling inom 
äldreomsorgen. Vi måste bygga fler seniorbostäder med 
rimliga hyror för att alla äldre ska kunna känna sig trygga i 
sitt hem. Vi ser nu att färre tackar ja till en plats på särskilt 
boende, med stor sannolikhet på grund av de brister som 
uppdagades under pandemin. Vi vet att den ofrivilliga 
ensamheten ökade kraftigt under pandemin, arbetet med 
aktivitetscenter är därför fortsatt viktigt och ska finnas i hela 
staden. En annan viktig pusselbit är generöst med tid för 
social samvaro inom ramen för insatser på vård- och 
omsorgsboenden och inom hemtjänst. Liksom förvaltningen 
påpekar finns det ett stort behov av lågtröskelboenden för den 
mycket utsatta gruppen hemlösa äldre kvinnor, eftersom det 
saknas helt i Stockholm idag. 
  
Stora satsningar på förebyggande insatser 
År 2022 har haft en oerhört mörk start med flera skjutningar 
med dödlig utgång. Staden måste göra allt för att förhindra att 
fler barn och unga rekryteras till kriminella gäng och erbjuda 
stöd till de som vill lämna den kriminella miljön. Utan att 
fånga upp barn och unga som befinner sig i riskzonen och 
erbjuda dem alternativ till ett liv i kriminalitet kommer 
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våldsspiralen aldrig att brytas. Arbetet måste starta redan 
bland de mycket små barnen för att få den effekt vi önskar. 
Stadsdelsförvaltningarna runt om i staden lyfter nu behovet 
av att skapa bättre förutsättningar för det förebyggande 
arbetet, det måste sluta finansieras genom korta projekt och 
ständigt införande av nya metoder. Vi vill att tidigt 
föräldrastöd ska finnas och erbjudas till de som så önskar. Vi 
vill även öka antalet förskolepersonal per barn. Vi vill se att 
den underfinansierade skolan, socialtjänsten och 
fritidsverksamheterna ges bättre resurser under lång tid 
framöver för att kunna arbeta tillsammans. Vi vill också att 
socialtjänsten ska göra en genomlysning, om offret haft 
insatser genom socialtjänsten under livet, och analysera vad 
socialtjänsten beslutat och möjligen kunde gjort annorlunda. 
Vi vill återinföra våra parklekar, de ska vara bemannade med 
utbildad personal som kan erbjuda en bra verksamhet för 
stadsdelens barn och unga. Så de återigen kan bli den 
mötesplatsen där goda nätverk kan skapas mellan 
föräldralediga och barn. Vi vill ha fritidsgårdar med mer 
generösa öppettider och möjligheter för personalen att ordna 
fler olika aktivitetsgrupper. Vi anser även att det är hög tid att 
stadsdelen även har fältassistenter. Barn och ungdomar ska 
möta fler vuxna i sin vardag. Det finns en stor evidens som 
tydligt visar att det är effektivare och långsiktigare att satsa på 
det förebyggande relationsbyggande sociala arbetet framför 
att ha väktare som vistas i området. Det är därför viktigt att 
det finns förutsättningar för stadsdelsförvaltningarna att 
erbjuda lågtröskelverksamheter. Stödet till, och samarbetet 
med, civilsamhället behöver och måste bli bättre. Alla goda 
krafter måste arbeta tillsammans för att få stopp på den här 
tragiska utvecklingen. 
 
En grön stad för alla 
Alla ska ha tillgång till parker, sjöar och skogar i Stockholm. 
Därför behöver staden göra stora investeringar i grönområden 
och parker. Vänsterpartiet föreslår att våra grönområden på 
ett riktat sätt kan användas för återhämtning från allvarlig 
psykisk ohälsa genom att en kommunal sysselsättning inrättas 
i samarbete med Friluftsfrämjandet med fokus på friluftsliv. 
 
  
Bostäder och utförsäljningar 
Bostadsbristen i form av brist på hyresrätter fortsätter att vara 
ett stort samhällsproblem som särskild slår mot unga 
människor och utsatta grupper. Majoriteten har valt att 
fortsätta individualisera bostadsbristen genom att hålla nere 
byggtakten av hyresrätter och uppmuntra ombildningar av 
hyresrätter i vår stadsdel. Vänsterpartiet vill sätta stopp för 
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ombildningar och bygga ut allmännyttan med hyreshus som 
vanligt folk har råd med.  
  

Monica Lövström m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för sitt eget förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att i huvudsak godkänna förvaltningens förslag till 
beslut med nedanstående tillägg. 

2. Att det finns behov av fältassistenter i Skarpnäck 
3. Att Skarpnäckslyftet uppdateras. 

  

Socialdemokraterna tycker att förvaltningen har gjort ett 
mycket bra jobb med att arbeta fram ett underlag för budget 
för de nästkommande åren i vår stadsdel, med de 
förutsättningar som finns i budgeten. Dock hade vi gärna sett 
ännu fler åtgärdsförslag på trygghetsområdet. I synnerhet mot 
bakgrund av de dödsskjutningar och skottskador som skett i 
vår stadsdel den senaste tiden. 
 
 
Alla andra stadsdelar i Stockholm utom Skarpnäck använder 
sig av fältassistenter. Fältassistenter är socialsekreterare som 
arbetar uppsökande bland ungdomar på gator och torg, skolor, 
fritidsgårdar och på internet. De samarbetar med bland annat 
skola, fritids och närpolis. Det har visat sig vara en mycket 
viktig del i det brottsförebyggande arbetet. Det är dags att 
Skarpnäck också får fältassistenter som kan arbeta 
uppsökande, främjande och relationsskapande med de barn 
och ungdomar som ligger i riskzonen för att utveckla 
kriminella beteenden. 
 
 
En annan del som vi Socialdemokrater anser saknas i 
underlaget är en utveckling av det framgångsrika projektet 
Skarpnäckslyftet i Bagarmossen och Skarpnäck, som startade 
2009 och vann Stockholms stads trygghetspris 2012. Ett 
lyckat exempel från projektet är så kallade områdesvärdar 
som hade till uppgift att rondera i Stockholmshems hus, jobba 
relationsskapande med ungdomar, öka tryggheten för de 
boende och rapportera avvikelser, som t.ex. trasig belysning 
och klotter. Med ökad oro i området är det dags att utvärdera 
och och ta vidare de lärdomar och arbetssätt som 
Skarpnäckslyftet genererat  och vidareutveckla det 
trygghetsskapande arbetet framöver. Därmed bör det finnas 
ett tydligt beskrivet tillvägagångssätt för hur man tar vidare 
det arbetet. 
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Brottsförebyggande åtgärder där utbildad personal arbetar 
utifrån evidens och beprövade metoder, utesluter inte kameror 
och ordningsvakter. Nu behöver vi se till alla pusselbitar i det 
brottsförebyggande och brottsbekämpande arbetet på samtliga 
nivåer i samhället, såväl på stadsdelsnivå. Vi behöver med 
statsministerns ord mycket riktigt ”vända på varje sten”, för 
att se till att vända den brottsutveckling som nu i allra högsta 
grad nått vår stadsdel. 

  

  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/110-6 (Godkänd - R 1) Underlag för budget 2023 
med inriktning 2024 och 2025 (treåringen). 

 SKA 2022/110-1 Bilaga 1 Klimatinvesteringar 2023-2025, 
SDN15. 

 SKA 2022/110-2 Bilaga 2 Boendeplan för äldre 2023 med 
utblick mot 2040 - Region östra söderort. 

 SKA 2022/110-3 Bilaga 3 Boendeplan 2022-2032 bostad 
med särskild service SoL och LSS - Region östra söderort. 

 SKA 2022/110-4 Bilaga 4 Rapportering gällande 
Boendeplan 2022-2032 BSS SoL och LSS - Region östra 
söderort. 

 SKA 2022/110-5 Bilaga 5 Blankettset SDN15. 
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§ 8 
Revidering av delegationsordning för Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd  
SKA 2021/14 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd delegerar samtliga beslut som 

delegeras till tjänsteperson, och som anges i den bilagda 
delegationsordningen, till förvaltningschef enligt 7 kap. 6 § 
kommunallagen. 

2. Nämnden ger förvaltningschefen rätt att vidaredelegera 
ärendena till lägst den nivå som finns angiven i 
delegationsordningens kolumn ”Delegat”. 

3. Beslut som ska delegeras ska anmälas till stadsdelsnämnden 
i den ordning som anges i kolumnen ”Kommentar” i 
delegationsordningen. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen föreslår att nuvarande delegationsordning, som 
reviderades av stadsdelsnämnden senast 2022-01-03, kompletteras 
och ändras under ett antal punkter inom ärendegrupperna 1 – 
Allmänna ärenden, 2 - Ekonomi, upphandling och stadsmiljö 
m.m., 4 – Förskoleverksamhet, 12 - Stöd och service 
till personer med funktionsnedsättning enligt SoL och LSS samt 
ärendegrupp 13 – Äldreomsorg enligt SoL och LSS. 
Förvaltningen reviderar nummerordning och andra redaktionella 
ändringar efter fastställande i nämnden. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/14-6 (Godkänd - R 1) Revidering av 
delegationsordning 2022-04-28 

 673421 Delegationsordning inför revidering 2022-04-28 
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§ 9 
Upphandling av driften av sjuksköterskejour  
SKA 2022/121 
 

Beslut  
1. Nämnden uppdrar åt stadsdelsdirektören att genomföra 

upphandling av driften av sjuksköterskejour på Hemmet för 
gamla, fatta upphandlingsadministrativa beslut och 
tilldelningsbeslut, hantera eventuell överprövning och 
teckna avtal med leverantör. 

2. Nämnden uppdrar åt stadsdelsdirektören att vid behov 
besluta om 
a) partsbyte, det vill säga parts rättigheter och skyldigheter 
överlåts på annan part 
b) förlängning, uppsägning och mindre justeringar av avtal. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Skarpnäcks stadsdelsförvaltning har i nuläget ett avtal med Care 
Team/Klara D AB gällande driften av sjuksköterskejour på Hemmet 
för gamla. Avtalet löper ut 2023-03-31. Förvaltningen föreslår att 
ny upphandling genomförs. 
  
Förvaltningen föreslår att nämnden uppdrar åt stadsdelsdirektören 
att genomföra en ny upphandling gällande driften av 
sjuksköterskejour på Hemmet för gamla. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. 
(S) yrkar bifall till Vänsterpartiets och Socialdemokraternas 
gemensamma förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns två förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag och Vänsterpartiets och 
Socialdemokraternas gemensamma förslag till beslut. Ordförande 
ställer förslagen mot varandra och finner att stadsdelsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag. 

Reservation 
Tina Kratz (m.fl.) och Monica Lövström m.fl. (S)  reserverar sig 
mot beslutet till förmån för Vänsterpartiets och 
Socialdemokraternas gemensamma förslag till beslut enligt 
följande: 
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1. Att besluta enligt förvaltningens förslag till beslut 
2. Att nämnden uppdrar till stadsdelsdirektören att även 

undersöka möjligheterna att driva driften av 
sjuksköterskejour i egen regi i samarbete med annan 
stadsdel. 

3. Att tydliggöra att vid eventuell upphandling ska valet 
av leverantör baseras på vilken leverantör som 
erbjuder den bästa kvalitativa tjänsten till de bästa 
villkoren. 
  

Socialdemokraterna och Vänsterpartiet anser att samhället har 
en skyldighet att se till att skattebetalare och medborgare i 
vårt land får den bästa tänkbara kvaliteten i välfärden. I 
synnerhet i livets mest sköra delar, som när man blir äldre och 
behöver samhällets hjälp. 
  
Därför ser vi med oro på att upphandlingen av 
sjuksköterskejouren ska gå till den utförare som ska arbeta till 
lägst kostnad och inte till högst kvalitet och med omsorg för 
våra äldre. Forskning visar nämligen att patientsäkerhet och 
omsorg går hand i hand med goda arbetsvillkor för de 
anställda som arbetar inom verksamheten. 
  
Forskning visar att privat driven äldreomsorg skär i 
personalkostnader eftersom det är verksamhetens stora 
kostnad för att kunna maximera sin vinst. År 2020 var 
andelen deltidsanställda 70 procent hos privata utförare, 
jämfört med 54 procent i kommunalt driven äldreomsorg. 
Lönen var dessutom i genomsnitt 2400 kronor lägre per 
månad hos privata utförare och tidsbegränsade anställningar 
(visstid) tio procentenheter vanligare för anställda i privat regi 
jämfört med kommunal regi (41 procent jämfört med 31 
procent). Privatanställda var även mer missnöjda med sin 
arbetsgivare och ville i högre grad byta till ett annat yrke i 
framtiden. 
  
Enligt äldreomsorgsforskaren Marta Szebehely är kontinuitet 
den mest centrala aspekten av omsorgskvalitet. Låg 
personalomsättning, hög andel heltidsanställda och låg andel 
timanställda blir i så fall sådana tydliga kvalitetsmarkörer. 
Fasta kontakter och personal som kan sin arbetsplats känns 
tryggt för brukarna. Personalens villkor är med andra ord 
centrala för kvaliteten inom äldreomsorgen och välfärden 
generellt. 
  
Ett ytterligare skäl att se till att ha goda arbetsvillkor är ur 
smittskyddshänseende. Coronakommissionen lyfter villkoren 
inom äldreomsorgen som en svag punkt för den svenska 
pandemiberedskapen. Kommissionen skriver bland annat att 
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arbetsgivarna måste förbättra anställningstryggheten och 
personalkontinuiteten - till exempel genom att minska 
andelen timanställda. Otrygga och korta anställningar bidrar 
till smittspridning eftersom det blir svårare att hålla koll på 
alla hygien- och säkerhetsrutiner. Få heltidsanställda och låg 
bemanning innebär också att de anställda ibland måste dela 
sin tid mellan sjuka och friska omsorgstagare. Det är förstås 
inte optimalt när smittspridning ska förhindras. Dessutom är 
risken för sjuknärvaro högre om anställda inte kan sjukskriva 
sig och få sjuklön. Personalens villkor återkommer alltså 
ännu en gång i diskussionen om kvalitet. 
  
Det är bara genom goda arbetsförhållanden som kontinuitet 
och kvalitet uppnås. Vi anser att detta är starka skäl till att ha 
en offentlig utförare av sjuksköterskejouren, där kvalitet går 
före kostnader och där skattepengar används till välfärden och 
inte till aktieägare och privata vinster. 

 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/121-2 (Godkänd - R 1) Upphandling av driften av 
sjuksköterskejour på Hemmet för gamla 
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§ 10 
Stockholms stad bör snarast inrätta en vetenskapligt 
baserad koldioxidbudget  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2022/36 
 

Beslut  
1. Detta tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 

medborgarförslaget. 
2. Medborgarförslaget vidarebefordras till kommunstyrelsen 

för kännedom. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsförvaltningen fick av nämnden i uppdrag att besvara ett 
medborgarförslag där förslagsställaren konstaterar att världen 
befinner sig i en klimatkris. Förslagsställaren konstaterar vidare att 
Stockholms stad är på flera sätt en föregångare i klimatarbetet men 
menar att fler parametrar måste beaktas. 
  
Förvaltningen instämmer i att det är av yttersta vikt med ett aktivt 
miljö- och klimatarbete som är vetenskapligt förankrat. Inom 
Stockholms stad är det kommunfullmäktige som beslutar om 
inriktningen i stadens miljö- och klimatpolitik. Stadsdelsnämnder 
har inte möjlighet att fatta beslut om stadens övergripande styrning. 
 
 
Stadens klimathandlingsplan gäller till och med år 2023 och 
kommer inför år 2024 att uppdateras. Medborgarförslaget kommer 
att vidarebefordras till berörd funktion på stadsledningskontoret för 
kännedom. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/36-2 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag: 
Stockholms stad bör snarast inrätta en vetenskapligt baserad 
koldioxidbudget 

 697938 Vetenskapligt baserad koldioxidbudget 
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§ 11 
Hundrastgård på Nytorps Gärde  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2022/87 
 

Beslut  
1. Förvaltningens förslag till svar på medborgarförslaget 

godkänns. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Vid stadsdelsnämndens sammanträde 2022-03-17 anmäldes ett 
medborgarförslag om hundrastgård på Nytorps gärde. 
Stadsdelsnämnden beslutade att överlämna medborgarförslaget till 
förvaltningen för beredning. 
  
Förslagsställaren anser att Nytorps gärde är en självklar plats att 
rasta sin hund på och att många hundägare släpper sina hundar lösa 
på gärdet. Det händer även att Nytorpsbadet används som 
hundrastgård under vinterhalvåret. Behovet och önskan om att få 
släppa sin hund lös är uppenbar varför förslagsställaren föreslår att 
införa en hundrastgård på Nytorps gärde. Ärendet har beretts inom 
stadsdelsdirektörens stab och behandlats i 
förvaltningsgrupp och pensionärsråd 2022-04-21. 
  
Stadsdelsförvaltningen har under de senaste åren fått flera önskemål 
om att anlägga en hundrastgård på Nytorps gärde. En hundrastgård 
är ett inhägnat rastområde där hundar kan släppas lösa. 
Nytorps gärde står inför förändringar i samband med kommande 
nybyggnation i området. Förvaltningen har i samband med att 
detaljplanen var på samråd under 2021, framfört önskemål om 
möjligheten att inrymma en hundrastgård inom detaljplaneförslaget 
som utreds. Stadsbyggnadskontoret har fått in flera olika önskemål 
på innehåll i parken, varav hundrastgård är ett. De avser att i dialog 
med stadsdelsförvaltningen titta på vad som är möjligt att inrymma i 
planen under kommande granskningsskede. Stadsdelsförvaltningen 
har därmed inga planer på att i nuläget anlägga en hundrastgård på 
Nytorps gärde utan avser att bevaka frågan i det fortsatta arbetet 
med utvecklingen av Nytorps gärde. 
  
Värt att notera är att hela skogsområdet öster om Nytorpsbadet idag 
är ett hundrastområde. Ett hundrastområde är ett rastområde som 
inte är inhägnat. Det är en öppen yta där hundar får släppas lösa, 
under förutsättning att hundägaren har den under uppsikt och att den 
kommer när hundägaren kallar på den. 
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Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/87-2 Svar på medborgarförslag Hundrastgård på 
Nytorps gärde 

 692429 Hundrastgård Nytorps gärde 
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§ 12 
Skyltar för upplysning  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2022/80 
 

Beslut  
1. Förvaltningens förslag till svar på medborgarförslaget 

godkänns. 
2. Nämnden hemställer till kommunfullmäktige att de 

Allmänna lokala ordningsföreskrifterna ändras så att 
förorening efter hund ska plockas upp på offentlig plats även 
i ytterstaden. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Vid stadsdelsnämndens sammanträde 2022-03-17 anmäldes ett 
medborgarförslag om temporära skyltar med uppmaning om att 
plocka upp efter sin hund. Förslagsställaren funderar på om man 
kan utarbeta ett temporärt skyltsystem som kan placeras ut vid 
behov på de platser där problem med hundbajs som inte plockas 
upp uppstår. Skyltarna skulle kunna placeras tätt längs med 
promenadstråk under en tid för att sedan tas bort när folk fattat. 
  
I ”Allmänna lokala ordningsföreskrifter i Stockholm” står följande: 
22 § Förorening efter hund skall plockas upp dels på samtliga 
gångbanor och parkvägar som utgör offentlig plats, dels andra 
offentliga platser inom följande stadsdelar: Här följer en uppräkning 
av samtliga innerstadstadsdelar. Det innebär att det i ytterstaden är 
tillåtet att lämna hundbajs på marken så länge det inte ligger på 
gångbana eller parkväg. De flesta hundägare plockar upp efter sin 
hund men tyvärr finns det ett antal hundägare som struntar i detta 
trots att de är fullt medvetna om att det är ett icke önskvärt 
beteende. Att skylta med en uppmaning anser 
stadsdelsförvaltningen inte fungerar då det troligen inte är brist på 
information som föranleder beteendet. 
  
Stadsdelsförvaltningen föreslår att medborgarförslaget om 
temporära skyltar avslås samt att nämnden hemställer till 
kommunfullmäktige om att de lokala ordningsföreskrifterna ändras 
så att förorening efter hund ska plockas upp på offentlig plats även i 
ytterstaden. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/80-3 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag Skyltar 
för upplysning 

 705124 Skyltar för upplysning 
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§ 13 
Grönområdet mellan Helsingborgsvägen och 
Markuskyrkan  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2022/56 
 

Beslut  
1. Förvaltningens förslag till svar på medborgarförslaget 

godkänns. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Vid stadsdelsnämndens sammanträde 2022-03-17 anmäldes ett 
medborgarförslag om grönytan mellan Helsingborgsvägen och 
Markuskyrkan. I medborgarförslaget föreslås att grönytan åter ska 
skötas som gräsmatta istället för som äng. Rör efter etablering 
sticker upp ur marken och det växer ogräs på platsen. 
Stadsdelsnämnden beslutade 2020-11-17 att bifalla ett 
medborgarförslag om att inrätta en blomsteräng på den berörda 
ytan. Förslagsställaren är aktiv på platsen och har kastat ut blomfrö 
samt planterat blomsterlökar. 
  
Ytan sköts som en slåtteryta med uppsamling och slås en gång per 
år och det nedslagna gräset tas, efter att det torkat och fröat av sig, 
bort för att hålla jorden näringsfattig och på så sätt gynna 
förekomsten av blomster och örter vilket på sikt gynnar den 
biologiska mångfalden. Det kan ta tid innan ytan utarmas och det 
kan förekomma ogräs då de gynnas av näringsrika jordar. 
Stadsdelsförvaltningen kommer under våren se till att gamla 
etableringsrester tas bort och att ytan städas av. Beskärning vid 
belysningspunkt samt på hägg kommer också utföras. 
Stadsdelsförvaltningen föreslår att medborgarförslaget avslås och 
att ängen behålls med ovan angivna förbättringsåtgärder. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/56-2 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag ang. 
grönområde mellan Helsingborgsvägen och Markuskyrkan 
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 692424 Medborgarförslag Grönområdet mellan 
Helsingborgsvägen och Markuskyrkan 
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§ 14 
Personligt ombud  
Svar på skrivelse från Monica Lövström m.fl. (S) 
SKA 2022/60 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutar att detta 

tjänsteutlåtande överlämnas som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skrivelse har inkommit till stadsdelsförvaltningen från Monica 
Lövström m.fl. (S) som rör frågor om personligt ombud. 
Socialdemokraterna är oroade över de brister som personliga 
ombuden rapporterat gällande deras klienters kontakter med delar 
av stadsdelens verksamheter. Monica Lövström m.fl. (S) har mot 
bakgrund av de brister som framgår av rapporten överlämnat frågor 
till förvaltningen att besvara. 
  
Förvaltningen framhåller att Skarpnäcks stadsdelsförvaltning 
organiserar personliga ombuden för flera stadsdelsförvaltningars 
räkning och att de brister som de personliga ombuden 
uppmärksammar ligger inom flera olika stadsdelsförvaltningars och 
myndigheters ansvarsområde. Vidare framgår det som svar på 
skrivelsen att åtgärdsplan samt uppföljning och analys av åtgärder 
på systembrister åligger ledningsgruppen för personliga ombud i 
Stockholm. 
  
Länsstyrelsen i Stockholms län redogjorde i februari 2022 för en 
förstudie om digitalt utanförskap där strategier presenteras som kan 
innebära mer utpekade arbetssätt för ett mer inkluderat digitalt 
användande. Förstudien redogör även för enskilda som inte vill 
använda digitala verktyg och att ombuden då utgör ett gott stöd för 
dessa. 
  
Förvaltningens socialsekreterare, case manager och boendestöd 
arbetar på olika sätt för att möta målgruppen. På förvaltningsnivå i 
Skarpnäck förs även dialog med entreprenadverksamheten för 
socialpsykiatri för att följa upp frågan om hur verksamheterna 
anpassar och utvecklar arbetssätt för att motverka det digitala 
utanförskapet för målgruppen. 
  
Förvaltningen har i nuläget ett normalt antal sökande och vad gäller 
den nya målgruppen så bedömer förvaltningen att ombuden har en 
bred kompetens att möta människor med olika behov. 
Skarpnäcks stadsdelsförvaltning har yttrat sig i ärendet och föreslår 
till nämnden att detta tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 

Sida 27 (68)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-04-28 

skrivelsen. 
  
 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/60-2 (Godkänd - R 1) Skrivelse S Personlig 
ombud. 

 SKA 2022/60-1.1 § 25 Skrivelse S Personligt ombud.docx 
(2/2) 
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§ 15 
Projektrapport nr 2/2022, bidrag till ideella föreningar  
Yttrande till revisionskontoret 
SKA 2022/46 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

yttrande avseende projektrapport 3/2022 bidrag till ideella 
föreningar. 

2. Ärendet godkänns med omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsrevisionen har granskat stadens styrning och uppföljning av 
bidrag till ideella föreningar. De nämnder som granskats är 
idrottsnämnden samt stadsdelsnämnderna Hässelby-Vällingby, 
Skarpnäck och Östermalm. Syftet med granskningen har varit att 
bedöma om staden säkerställer att bidrag till ideella föreningar 
beviljas och nyttjas på det sätt som avses. Stadsrevisionens samlade 
bedömning är att de granskade nämndernas styrning och 
uppföljning brister i att säkerställa att bidrag beviljas och nyttjas på 
det sätt som avses. Förvaltningen har vidtagit åtgärder utifrån 
revisionsrapportens rekommendationer. Förvaltningen har tagit 
fram en checklista utifrån antagna riktlinjer. Checklistan bidrar till 
att säkra förvaltningens bedömning av inkomna ansökningar samt 
kontroll av föreningarnas återredovisning. Checklistan bidrar också 
till att säkerställa att relevanta uppgifter och handlingar inhämtas 
samt att relevanta och befogade kontroller genomförs i 
handläggningsprocessen. Förvaltningen har även utvecklat 
dokumentationen av bedömning, granskning och kontroll för att 
säkerställa spårbarhet avseende föreningarnas ansökningar. 
Utvecklingsarbetet har bidragit till ökad tydlighet avseende 
information som behövs för att utgöra underlag för väl grundande 
beslut. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
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Handlingar i ärendet 
 SKA 2022/46-2 Yttrande till Revisionskontoret 
 SKA 2022/46-1 Projektrapport nr 3/2022, Bidrag till ideella 

föreningar - för yttrande (1/3). 
 SKA 2022/46-1.1 Projektrapport nr 3/2022, Bidrag till 

ideella föreningar - för yttrande (2/3) 
 SKA 2022/46-1.2 Projektrapport nr 3/2022, Bidrag till 

ideella föreningar - för yttrande (3/3) 
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§ 16 
Trafikförändringar i SL-trafiken 2022/2023 (T23)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2022/303) 
SKA 2022/120 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 

remissen. 
2. Ärendet förklaras omedelbart justerat. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen i Stockholms stad har mottagit remiss från 
Region Stockholm gällande Trafikförändringar i SL-trafiken 
2022/2023. Kommunstyrelsen har sänt remissen vidare till samtliga 
stadsdelsnämnder och flera facknämnder. Den översända 
bruttolistan på trafikförändringar innehåller förslag avseende bland 
annat linjesträckningar, turtäthet och trafikeringstid. Av de 
förändringar som föreslås i årets bruttolista för Söderort är det inga 
som berör Skarpnäcks stadsdelsområde. Förvaltningen gör ändå ett 
par medskick gällande bland annat behovet av bättre 
tvärförbindelser, fler upp/nedgångar till tunnelbanestationerna samt 
en hållbar och långsiktig lösning på situationen för rulltrapporna 
och hissen vid Bagarmossens tunnelbanestation. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/120-2 Remissvar Trafikförändringar i SL-trafiken 
 SKA 2022/120-1 Remiss Trafikförändringar i SL-trafiken 

2022/2023 (T23), KS 2022/303 
 SKA 2022/120-1.1 Trafikförändringar i SL-trafiken 

2022/2023 (T23) 
 SKA 2022/120-1.2 Trafikförändringar i SL-trafiken 

2022/2023 (T23) 
 SKA 2022/120-1.3 18.trafikforandringsremiss-t23 
 SKA 2022/120-1.4 Trafikförändringsremiss T23 
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§ 17 
Planärende på samråd Del av Hammarbyhöjden 1:1 m.fl. 
Sjöstadshöjden  
Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden, S-Dp 2016-
13579  
SKA 2022/116 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till 

stadsbyggnadsnämnden som svar på remissen. 
2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Ett förslag till detaljplan för Hammarbyhöjden 1:1 m.fl. 
Sjöstadshöjden i stadsdelarna Hammarbyhöjden och Södra 
Hammarbyhamnen har sänts till Skarpnäcks stadsdelsnämnd för 
yttrande. Förslaget möjliggör cirka 4000-5000 kontorsarbetsplatser, 
hotell, ca 400-500 bostäder, ny bro, nya torg och gator, en förskola 
med sex avdelningar och en lekplats. Detaljplanens syfte är att 
utveckla Hammarbyvägen till ett urbant stråk samt utveckla det 
strategiska sambandet mellan Hammarbyhöjden och Hammarby 
sjöstad för att uppnå målet om en sammanhängande stad. En 
avvägning har gjorts mellan den ekologiskt värdefulla miljön och 
intentionerna i översiktsplanen samt de bostadspolitiska målen. 
  
Stadsdelsförvaltningen är positiv till detaljplanens syfte att 
överbrygga barriärer och bättre koppla samman Hammarbyhöjden 
och Hammarby sjöstad, samt utveckla området med både bostäder 
och verksamheter. Trots de anpassningar som gjorts innebär dock 
planförslaget negativa konsekvenser framförallt för naturmiljön och 
spridningssambandet. Förvaltningen anser därför att vidare 
utredningar avseende hur spridningssamband ska kunna bibehålla 
sin funktion är nödvändiga. Därtill önskar förvaltningen vara 
delaktig i arbetet med grönkompensation och kommer arbeta för att 
den förskolegård som planeras inom planområdet så långt det är 
möjligt får en naturlig utformning. Förvaltningen gör även vissa 
medskick till det fortsatta arbetet kopplat till bland annat tidplan för 
planerat ibruktagande av förskolans lokaler och den eventuella 
påverkan som Östbergatunnelns byggetablering kan innebära för 
den, att en ny bro föreslås istället för överdäckning av 
Hammarbyvägen och de utmaningar som finns i att åstadkomma ett 
urbant stråk på en väg som är transportled för farligt gods. 
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Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. Tina Kratz m.fl. (V) yrkar bifall till 
Vänsterpartiets förslag till beslut. Monica Lövström m.fl. (S) yrkar 
bifall till Socialdemokraternas förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns tre 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag, Vänsterpartiets 
förslag och Socialdemokraternas förslag. Ordförande ställer 
förslagen mot varandra och finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Tina Kratz m.fl. (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget förslag enligt följande:  
  

1. att i huvudsak godkänna förvaltningens förslag till 
beslut 

2. samt i övrigt anföra    
  

Vänsterpartiet ställer sig positiv till att bostäder byggs vid 
Teletornet och vid Hammarby fabriksväg samt vid 
Hammarbyhöjdens IP, men anser att en övervägande 
majoritet av dessa ska vara hyresrätter. Hyresrätter till 
överkomlig hyra är det staden och detta område behöver. 
Däremot är det inte troligt att fler kontorsbyggnader behövs 
med tanke på att det finns kontorslokaler lediga i Hammarby 
sjöstad. 
  
Hammarbyskogen består av gammelskog med träd äldre än 
150 år, en av de sista centralt placerade i staden. Om den 
försvinner kommer det få negativ påverkan på insekter, 
fågelliv, groddjur och spridningsvägar som spelar en 
avgörande roll för bevarandet av biologisk mångfald. De 
konsekvenser som lyfts i tjänsteutlåtande gällande de 
negativa konsekvenserna som planen kommer ha på denna 
gamla fina blandskog, viket kommer innebära att livsmiljöer 
försvinner och den påverkan som det medför på den 
biologiska mångfalden bör tas på största allvar. Vi instämmer 
med förvaltningen i att vidare utredningar avseende hur 
spridningssamband ska kunna bibehålla sin funktion är 
nödvändiga. Även de regionala analyser av planens påverkan 
på ackumulerad nivå gällande spridningssamband och 
biologisk mångfald bör analyseras noga.  
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Vi hade hellre sett en överdäckning då detta hade skapat en 
bättre livsmiljö, med mindre buller och halter av partiklar. 
  
Vänsterpartiet är helt emot en bilväg genom 
Hammarbyskogen, det skulle öppna för och öka biltrafiken. 
Det skulle även öppna för en smitväg som skulle belasta hela 
stadsdelsområdet. Att förvandla allmänna grönområden till 
privata bostadsrätter och skövla skog till förmån för bilåkande 
när vi befinner oss i ett klimatnödläge och har en skriande 
brist på hyresrätter och mark är en dålig och kortsiktig politik. 
  

Monica Lövström m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för sitt eget förslag enligt följande:  
  

Vi är positiva till planförslaget att öka sambandet mellan 
Hammarbyhöjden och Sjöstaden, bygga fler bostäder och 
verksamheter. Förvaltningens remissvar till beslut är väl 
genomarbetat och vi ställer oss i stort bakom detta. 
  
Vi vill tillägga att en större andel hyresrätter bör byggas i 
området, att andelen bostäder bör öka och att det är viktigt att 
de gröna kilarna värnas. 
  
Området Hammarbyhöjden har redan idag en stor andel 
bostadsrätter och det saknas hyresrätter, därför bör en större 
andel av bostadsbyggandet ske av hyresrätter. 
  
Pandemin har förändrat arbetsmönster särskilt inom 
tjänstemannasektorn. Många arbetsgivare erbjuder 
hybridlösningar i arbetet där arbetstagarna arbetar delvis 
hemma delvis på arbetsplatsen vilket innebär att efterfrågan 
på kontorsytor troligtvis kommer att minska. Därför är vi 
tveksamma till om andelen kontorsytor ska vara i den 
storleksordningen som framkommer i förslaget. En analys av 
detta bör genomföras. Behovet av bostäder är fortsatt stort 
och med vissa justeringar kan flera av kontorsytorna istället 
planeras för bostäder. 
  
Vi vill framhålla behovet av utredning av spridningssamband 
för att kunna bibehålla naturmiljö.  
  

Särskilda uttalanden 
Ewa Larsson m.fl. (MP) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  

Nämnden instämmer i förvaltningens förslag till beslut som 
lyfter en hel del svårigheter och problem som måste lösas 
inom det fortsatta planarbetet. Förutom att ny bebyggelse i 
det aktuella området är ett stort ingrepp i närmiljön för de 
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som bor i anslutning till Hammarbyskogen kommer områdets 
karaktär och topografi att helt omvandlas. Det gäller miljöer 
det endast finns ett fåtal kvar av i hela Stockholmsområdet. 
  
Nämnden har tidigare fört fram att en överdäckning av 
Hammarbyvägen skulle göra det möjligt att skapa en 
stadsgata med blandade boendeformer på redan hårdgjord 
mark. Som förslaget nu är utformat ser nämnden stora 
problem som behöver åtgärdas. Utan överdäckning blir 
boendemiljön otjänlig då halterna av partiklar överstiger 
miljömålet. I nya förslaget sägs att en överdäckning bedöms 
vara dyr och ge miljö som upplevs otrygg.  I istället föreslås 
en överdäckande vägbro. 
  
I planförslag lyfts problem fram som förvaltningen har tagit 
fasta på och som nämnden instämmer i.  Kalmgatans 
förlängning uppta mycket naturmark/grönområden, 
livsmiljöer för ekologiska nätverk av barrskog och 
ädellövskog försvinner enligt föreslagen utformning och med 
det spridningssamband och biologisk mångfald. Högt 
klassade ädla lövträd och gammal blandskog med storväxta 
träd av ask och alm försvinner också. Även vid inritad 
förskola och kvarteren runt så ser det ut som om värdefulla 
tallar måste tas ned. Förvaltningen menar att ackumulerad 
påverkan måste analyseras vilket nämnden ser som 
nödvändigt för att undvika att spridningskorridorer till 
Årstaskogen skärs av. I ursprungligt planförslag stod 
uttryckligen att sambanden skulle stärkas. 
  
Nämndens ledamöter har mottagit synpunkter från boendes 
där både förvåning och förfäran uttrycks över nya inritade 
höga kontor och förslag om hotell. De är inritade så att de 
förutsätter att hela den grönskande backen ner mot vägen 
skalas av och kontoren bildar en mur framför befintlig 
bebyggelse. När Kalmgatan bebyggdes beaktades 
Hammarbyhöjdens karaktär och de nya husen placerades 
varsamt in framför de äldre. Nämnden förstår den oro det nya 
förlaget åsamkar.  Då tiden för samråd avslutas tre dagar före 
nämndens sammanträde hinner vi inte beakta dem. Då 
förvaltningen inte medgetts att senarelägga sitt yttrande vill vi 
här passa på att utrycka det synnerligen olämpliga i att hetsa 
fram ett nytt förslag på detta sätt. 
  
Slutligen vill vi påpeka att frågan om genomfart för bilar 
genom Hammarbyskogen inte är aktuell i detta planärende 
och något som vi absolut inte vill se. 
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Handlingar i ärendet 
 SKA 2022/116-4 Remissvar (Godkänd - R 2) Detaljplan för 

Hammarbyhöjden 1:1 m.fl. Sjöstadshöjden i stadsdelarna 
Hammarbyhöjden och Södra Hammarbyhamnen 

 695189 Samrådsbrev_9638989_1_6 
 695188 Plankarta S-Dp_9635767_2_6 (1) 
 695185 Planbeskrivning S-Dp_9656877_1_6 (8) 
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§ 18 
Ändring av reglementen för vissa facknämnder och 
stadsdelsnämnder  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2022/210) 
SKA 2022/125 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutar att detta 

tjänsteutlåtande överlämnas som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsledningskontoret har tagit fram förslag till ändringar i 
reglementena för arbetsmarknadsnämnden, kulturnämnden, 
servicenämnden, socialnämnden, stadsdelsnämnderna, 
trafiknämnden, utbildningsnämnden och äldrenämnden. Ändringar 
har skett utifrån fullmäktiges beslut om budget 2021 och budget 
2022. Förvaltningen har inget att erinra mot förslaget. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/125-2 (Godkänd - R 1) Remiss av reglementen. 
 SKA 2022/125-1 Remiss Ändring av reglementen för vissa 

facknämnder och stadsdelsnämnder, KS 2022/210 
 SKA 2022/125-1.9 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 

2022/210 Tjänsteutlåtande 
 SKA 2022/125-1.1 KS 2022/210 Bil. 1  
 SKA 2022/125-1.2 KS 2022/210 Bil. 2  
 SKA 2022/125-1.3 KS 2022/210 Bil. 3  
 SKA 2022/125-1.4 KS 2022/210 Bil. 4  
 SKA 2022/125-1.5 KS 2022/210 Bil. 5  
 SKA 2022/125-1.6 KS 2022/210 Bil. 6  
 SKA 2022/125-1.7 KS 2022/210 Bil. 7  
 SKA 2022/125-1.8 KS 2022/210 Bil. 8  
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§ 19 
Stockholms stads strategi för fritids- och ungdomsgårdar  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2022/243) 
SKA 2022/94 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stads strategi för fritids- och ungdomsgårdar är ett 
styrdokument som ger riktning för hur verksamheterna ska arbeta 
för att fler unga ska få en rik och meningsfull fritid. Alla unga i 
staden ska erbjudas trygga fritids- och ungdomsgårdar med hög 
kvalitet. Strategin visar på vägval och de områden som staden ska 
fokusera på för att nå uppsatta mål. Strategin visar även på 
ansvarsfördelning samt hur verksamheterna följs upp. 
Stockholms stads senaste fritidsgårdsutredning med efterföljande 
beslutade riktlinjer genomfördes i slutet av 1970-talet. 
Förvaltningen är positiv till att en ny utredning av stadens fritidsoch 
ungdomsgårdar genomförts och att en strategi tagits fram. En 
implementering av den nya strategin kan bidra till ökad likvärdighet 
samt uppföljning av verksamhetens kvalité inom staden. 
Förvaltningen anser att det är värdefullt att personalens kompetens 
lyfts samt vikten av medarbetarnas kunskap om risk- och 
skyddsfaktorer. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. 
(S) yrkar bifall till Vänsterpartiets och Socialdemokraternas 
gemensamma förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns två  förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag och Vänsterpartiets och 
Socialdemokraternas gemensamma förslag till beslut. Ordförande 
ställer förslagen mot varandra och finner att stadsdelsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag. 

Reservation 
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för Vänsterpartiets och 
Socialdemokraternas gemensamma förslag till beslut enligt 
följande: 
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 att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
 att därutöver anföra 

  
Vi välkomnar stadens strategi för Stockholm stads 
fritids-och ungdomsgårdar. Det är ett gediget arbete 
som ligger bakom strategin med ett 
utredningsunderlag som ger en omfattande och tydlig 
bild av fritids-och ungdomsgårdarnas förutsättningar 
att bedriva kvalitativ, jämlik, jämställd och 
meningsfull fritidsverksamhet.  Utredningen visar 
klart och tydligt att detta område är i ett stor behov av 
ökade insatser på ett flertal plan. 
  
Fritids- och ungdomsverksamheterna är ett område 
där stora besparingar gjorts tidigare under den 
grönblåa mandatperioden så behovet av satsningar är 
skriande. Vi är därför förvånade över att majoriteten 
väljer att inte samtidigt tillföra de nödvändiga resurser 
för att ge kulturförvaltningen och stadsdelsnämnderna 
verkliga förutsättningar att kunna genomföra och 
uppfylla denna viktiga strategis uppdrag och mål. 
Utökade resurser och ett starkare barnrättsperspektiv 
är viktigt för att möjliggöra en meningsfull fritid för 
barn och unga i Stockholm. 
  
Med våra förslag till budget skulle stadens 
stadsdelsförvaltningar till exempel haft utökad 
driftbudget vilket hade möjliggjort en 
ungdomssatsning på fritidsgårdar i en jämlik återstart 
med bland annat ökade medel för förstärkt 
fritidsverksamhet för barn och unga med 
funktionsvariation, ökad driftsbudget för fritidsgårdar 
och lokal kulturverksamhet genom högre bemanning 
och ökat öppethållande fritidsgårdarna. 
  
Vi anser att utan extra tillsatta medel är strategin 
tandlös. Mål som att säkra jämställdheten, jämlikheten 
och tryggheten på dagens fritidsgårdar blir svåra att 
uppnå. Framför anser vi att den viktiga målsättningen 
att öka andelen utbildade fritidsledare blir svår att 
uppnå utan tillskott av ekonomiska medel för att 
rekrytera och behålla kompetent personal. Vi anser 
även att målet om att unga som upplever fritids- och 
ungdomsgården som trygg kräver många insatser för 
att uppfyllas. I utredningen föreslås till exempel att 
staden tillsätter en arbetsgrupp för att anta en 
stadsövergripande plan för hur fritids- och 
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ungdomsgårdar hanterar kriser och upprätthåller 
trygghet. Detta borde inkluderas i strategin samt ta 
upp och sätta mål för att säkerhetsställa att personal 
får rätt utbildning i det arbetet.  Det krävs även 
resurser och ekonomiska medel för att målgruppen 
ska få verkliga möjligheter att påverka utbudet och 
tryggheten på verksamheten samt för att förverkliga 
de önskade aktiviteterna och genomföra 
trygghetsskapande åtgärderna. 
  
Resurser krävs även för att fler unga ska upptäcka och 
se att verksamheterna är relevanta och meningsfulla 
för dem. Då behöver det finnas förutsättningar att ta 
tillvara de ungas egna idéer, inneboende kompetenser 
och intressen, det egna skapandet och personlig 
utveckling ska stå i verksamhetens centrum. 
  
Det krävs även i vår stadsdel en upprustning av de 
fysiska lokalerna för att säkra att de är tillgängliga, 
attraktivt inredda, fräscha och verksamhetsanpassade 
lokaler för att kunna bedriva meningsfull verksamhet 
för alla. Utredningen föreslår att samtliga 
stadsdelsförvaltningar gör en genomlysning av lokaler 
där ungdomsverksamhet bedrivs. Strategin borde 
därför även inkludera mål kring anpassningar och 
åtgärder i lokalfrågan. I vår stadsdel har vi sett att en 
av fritidsgårdarna varit tvingad att hålla stängt under 
flera veckor på grund av problem med lokalen. 
  
En viktig faktor som vi saknar i strategin är 
kommunikationsstrategier för att nå ut till 
målgrupperna. Det är tydligt att stadens verksamheter 
inte når ut med information om sina aktiviteter till alla 
barn och unga. Det vore därför intressant att lägga till 
en del i strategin som berör utveckling av 
kommunikations-och dialoginsatser för att både 
informera samt ta del av synpunkter och förslag från 
målgrupperna. Bättre kommunikation kring 
verksamheterna är även viktiga för fler att ta del av 
som vårdnadshavare, skola och socialtjänst. 

 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/94-2 Tjänsteutlåtande Remissvar 
 SKA 2022/94-1 Remiss Stockholms stads strategi för fritids- 

och ungdomsgårdar, KS 2022/243 
 SKA 2022/94-1.1 Stockholms stads strategi för fritids- och 

ungdomsgårdar 
 SKA 2022/94-1.2 Stockholms stads strategi för fritids- och 

ungdomsgårdar 
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 SKA 2022/94-1.3 Bilaga 1 - Stockholms stads strategi för 
fritids- och ungdomsgårdar 

 SKA 2022/94-1.4 Bilaga 2 - Barnkonsekvensanalys kopplat 
till Stockholms stads strategi för fritids- och ungdomsgårdar 
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§ 20 
En skärpt syn på brott mot journalister och utövare av 
vissa samhällsnyttiga funktioner (SOU 2022:2)  
Anmälan av kontorsyttrande som svar på remiss från 
kommunstyrelsen (KS 2022/219) 
SKA 2022/85 
 

Beslut  
1. Det överlämnade kontorsutlåtandet anmäls som svar på 

remissen och läggs till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skarpnäcks stadsdelsnämnd har av kommunstyrelsen i Stockholms 
kommun mottagit betänkandet En skärpt syn på brott mot 
journalister och utövare av vissa samhällsnyttiga funktioner (SOU 
2022:2) för yttrande senast den 29 mars 2022. Med anledning av 
den korta svarstiden besvaras remissen genom ett kontorsutlåtande 
av Skarpnäcks stadsdelsförvaltning. 
  
Utredningen har i huvudsakligen haft i uppdrag att ta ställning till 
vilka samhällsnyttiga funktioner som är i behov av ett förstärkt 
straffrättsligt skydd. I uppdraget har det även ingått att ta ställning 
till behovet av en lagändring gällande brottet våld eller hot mot 
tjänsteman samt om det finns behov av ett förstärkt straffrättsligt 
skydd mot brott som riktar sig mot någon som utövar sin 
yttrandefrihet. Utredningen innefattar även ställningstagande till om 
det straffrättsliga ansvaret för tjänstefel bör utvidgas och om 
straffskalan för brott mot tystnadsplikt bör skärpas. 
  
Utredningen föreslår sammanfattningsvis att det införs ett förstärkt 
straffrättsligt skydd för utövare av vissa samhällsnyttiga funktioner 
samt för de som yrkesmässigt bedriver nyhetsförmedling eller 
annan journalistik. Vidare föreslås att straffskalan för brott mot 
tystnadsplikt skärps och att det konstrueras ett särskilt brott, grovt 
brott mot tystnadsplikt, som tydliggör och signalerar allvaret i 
gärningen. Förvaltningen ställer sig positiv till utredningens förslag 
eftersom det bland annat skulle stärka det straffrättsliga skyddet för 
ett flertal yrkesgrupper inom samhällsnyttiga funktioner. Genom att 
stakare signalera brottets allvar kan skärpningen av lagstiftningen 
möjligen även kunna avskräcka och stäva utvecklingen vilket 
förvaltningen ställer sig positivt till. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/85-5 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåande En skärpt 
syn på brott. 
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 SKA 2022/85-1 Remiss En skärpt syn på brott mot 
journalister och utövare av vissasamhällsnyttiga funktioner 
(SOU 2022:2), KS 2022/219 

 SKA 2022/85-1.1 En skärpt syn på brott mot journalister och 
utövare av vissa samhällsnyttiga funktioner (SOU 2022:2) 
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§ 21 
Handlingsplan för nya bad  
Anmälan av kontorsyttrande som svar på kontorsremiss från 
miljöförvaltningen (2021-1638) 
SKA 2022/42 
 

Beslut  
1. Det överlämnade kontorsutlåtandet anmäls som svar på 

remissen och läggs till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Miljöförvaltningen har sänt en kontorsremiss av handlingsplan för 
nya bad till berörda förvaltningar och bolag i staden. Syftet med 
handlingsplanen är att peka ut möjliga platser där nya bad skulle 
kunna etableras och därmed förbättra tillgången till bad för 
stockholmarna. En behovsanalys har utförts efter hur stor andel av 
nuvarande befolkning som bor inom ett visst avstånd (1000 meter) 
till en offentlig badplats samt hur stor den prognostiserade 
befolkningen förväntas vara år 2029. Skarpnäck finns inte med 
bland de områden som identifierats i behovsanalysen men fyra 
förslag på platser för nya bad har ändå pekats ut. De aktuella 
platserna är belägna vid scoutstugan vid Drevviken samt vid 
Ekudden, norra udden och scoutstugan vid Flaten. 
  
Förvaltningen anser att då Skarpnäck inte identifierats som ett 
område där det finns behov av nya bad i behovsanalysen och då de 
platser som lyfts fram ligger otillgängligt och i områden med höga 
natur- och kulturhistoriska värden bör Ekudden och norra udden 
strykas. De övriga två platserna, scoutstugan vid Drevviken och 
Flaten, har bättre förutsättningar men även där behöver ett antal 
frågor utredas närmare. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/42-3 (Godkänd - R 1) Kontorsyttrande över 
Handlingsplan för nya bad  

 SKA 2022/42-1.2 Kontorsremiss: Handlingsplan för nya bad 
- svar önskas senast 18 mars 2022 (3/6) 

 SKA 2022/42-1.3 Kontorsremiss: Handlingsplan för nya bad 
- svar önskas senast 18 mars 2022 (4/6) 

 SKA 2022/42-1.4 Kontorsremiss: Handlingsplan för nya bad 
- svar önskas senast 18 mars 2022 (5/6) 

 SKA 2022/42-1.5 Kontorsremiss: Handlingsplan för nya bad 
- svar önskas senast 18 mars 2022 (6/6) 
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§ 22 
Ej verkställda beslut 2021  
SKA 2021/164 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd godkänner redovisningen av ej 

verkställda beslut enligt SoL och LSS för fjärde kvartalet 
2021 och lägger den till handlingarna. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Enligt socialtjänstlagen, SoL, och lagen om stöd och service till 
vissa funktionshindrade, LSS, ska kommuner varje kvartal redovisa 
till Inspektionen för vård och omsorg, IVO, beslut om bistånd 
eller insats som inte har kunnat verkställas inom tre månader. 
Stadsdelsförvaltningen redovisar sammanlagt 38 ej verkställda 
beslut enligt SoL och LSS under fjärde kvartalet 2021. Av dessa har 
13 verkställts under perioden, sju har avslutats utan verkställan och 
18 är fortsatt ej verkställda. Totalt sett har 21 av de 38 ej verkställda 
beslut som rapporteras en koppling till pandemin. 
  
Vuxenenheten rapporterar 22 beslut varav 12 har koppling till den 
pågående pandemin. 13 rapporter från vuxenenheten gäller insatsen 
daglig verksamhet, i 11 av fallen har insatsen avbrutits 
eller endast delvis verkställts till följd av pandemin. I sju fall har 
insatserna återupptagits under perioden. Tre rapporter från 
vuxenenheten gäller beslut om bostad inom LSS och sex rapporter 
gäller insatser inom SoL. 
  
Familjeenheten rapporterar ett ej verkställt beslut enligt LSS och 
fem ej verkställda beslut enligt SoL under fjärde kvartalet. 
Relationsvåldsteamet inom mottagningsenheten rapporterar inga ej 
verkställda beslut under fjärde kvartalet 2021. 
  
Beställarenheten för äldre rapporterar 10 ej verkställda beslut, varav 
åtta har koppling till pandemin. I två fall har insatserna 
återupptagits under perioden och i ett fall har insatsen avslutats. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/164-11 Ej verkställda beslut, kvartal 4 2021 
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§ 23 
Inkomna och utgående skrivelser från medborgare, 
remisser m.m. enligt lista  
SKA 2022/17 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de 

åtgärder som kan föranledas av de inkomna skrivelserna, 
remisserna m.m. 

 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/17-6 SDN 2022-04-28 § 23.pdf 
 

Sida 47 (68)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-04-28 

§ 24 
Inkomna medborgarförslag enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar inkomna medborgarförslag 

med följande diarienummer till förvaltningen för 
handläggning: 

 
2022/119 
2022/140 
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§ 25 
Skrivelser från nämndens råd enligt lista  

Beslut  
1.  Stadsdelsnämnden lägger pensionärsrådets protokoll från 

2022-04-21 till handlingarna. 
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§ 26 
Anmälan av delegationsbeslut avseende allmänna 
ärenden enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger anmälan av delegationsbeslut med 

följande diarienummer till handlingarna: 
 
SKA 2022/154 
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§ 27 
Anmälan av protokoll och minnesanteckningar enligt 
lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger förvaltningsgruppens protokoll 

från 2022-04-21 till handlingarna. 
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§ 28 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  

Beslut  
1. En skrivelse från Vänsterpartiet och Socialdemokraterna om 

avsaknaden av fältassistenter i Skarpnäcks stadsdelsområde 
lämnas över till förvaltningen för beredning. 
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§ 29 
Månadsrapport  
SKA 2022/20 
 

Beslut  
1. Månadsrapporten för perioden januari-mars 2022 läggs till 

handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen prognostiserar ett nollresultat innan 
resultatdispositioner och ett nollresultat efter resultatdispositioner. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/20-3 (Godkänd - R 1) Månadsrapport mar 22 
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§ 30 
Borttagen på grund av sekretess  
 
 
 

Sida 54 (68)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-04-28 

§ 31 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 32 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 33 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 34 
Borttagen på grund av sekretess  
 
 
 

Sida 58 (68)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 4/2022 
 

2022-04-28 

§ 35 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2022/55 
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§ 36 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2022/83 
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§ 37 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2022/111 
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§ 38 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2021/461 
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§ 39 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2021/455 
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§ 40 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2021/462 
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§ 41 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2021/459 
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§ 42 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2021/485 
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§ 43 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2021/463 
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§ 44 
Borttagen på grund av sekretess  
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